

**Two-Minute Teaching  
11 March 2018**

***Who is Nicodemus?***

**[ver abajo para español]**

The Gospel today mentioned Nicodemus. Who is this man in the story of Jesus' suffering and death?

Nicodemus is only mentioned in the Gospel of John. He was a Pharisee and a leader of the Sanhedrin which were Jewish court officials very strict about the law and who were often in conflict with Jesus. It was the Sanhedrin that condemned Jesus to death. But Pilate needed to approve of their decision before Jesus could be crucified.

Nicodemus is mentioned three times in the Gospel of John. The first is today's Gospel. He comes to Jesus secretly at night, most likely to learn from Jesus. He hears about being born again and how God so loved the world as to offer an only Son for sacrifice.

The second time is Nicodemus reminding the Sanhedrin that Jesus deserves a hearing before he is sentenced to die. But the Sanhedrin ignored Nicodemus and followed through with the death penalty.

The last time that Nicodemus shows up in the Gospel of John is his most public appearance. No longer afraid to be known as a disciple of Jesus, Nicodemus shows up to take the body of Jesus and give him a proper burial. History is silent afterward about Nicodemus. There is no recorded information on what became of him after his encounter with Jesus.

**Español:**

El evangelio de hoy menciona a Nicodemo. ¿Quién es este hombre en la historia del sufrimiento y muerte de Jesús?

Nicodemo es mencionado en el evangelio de Juan. Nicodemo, era un fariseo y líder del Sanhedrin quienes eran oficiales judíos del corte muy estrictos acerca de la ley y quienes frecuentemente estaban en conflicto con Jesús. El Sanhedrin fue quien condenó a Jesús a muerte. Pero Pilato necesitaba estar de acuerdo con su decisión antes de crucificar a Jesús.

Nicodemo es mencionado tres veces en el Evangelio de Juan. La primera en el evangelio de hoy. Por la noche, él se acerca en secreto a Jesús, probablemente para aprender de Jesús. Escucha entonces acerca de ser nacido otra vez y como Dios amó tanto al mundo que ofrece a su único hijo para un sacrificio.

La segunda vez es cuando Nicodemo le recuerda al Sanhedrin que Jesús merece ser escuchado antes de ser sentenciado a muerte. Pero el Sanhedrin ignoró a Nicodemo y siguió adelante con la pena de muerte.

La última vez que Nicodemo aparece en el Evangelio de Juan es de hecho su aparación más pública. Nicodemo, ya no tenía miedo de ser reconocido como

como discípulo de Jesús y propone tomar el cuerpo de Jesús de la cruz y ofrecer un entierro adecuado. Después de estos hechos ya no hay más historia acerca Nicodemo. No hay información grabada sobre que fue de él después de su encuentro con Jesús.